
Si la vinya catalana pogués parlar, de ben segur que ens explicaria moltes i moltes cròniques. 
L’extensa superfície que cobreix l’ha convertit en espectador de molts capítols de la història de 
Catalunya, motiu pel qual, ens podria explicar fàcilment l’esdevenir de moltes ciutats i comarques. 
Però igualment, la proximitat i el contacte directe amb la gent de la vinya, ens donaria l’oportunitat 
d’escoltar-ne successos del seu dia a dia, històries d’amor i de tristesa, detalls d’alegria compartida 
o de pena solitària.

Aquestes persones del món del vi són un exemple extraordinari d’arrelament i de superació de 
les adversitats. De tots són coneguts els daltabaixos del seu sector que han hagut de vèncer: la 
fil·loxera de finals de s.XIX, el míldiu, la cendrosa de la vinya, anyades de males collites, terrenys 
complicats, climes extrems, ...

Aquestes situacions adverses que han hagut de vèncer ens han d’ajudar a reflexionar sobre una de 
les maneres amb les que es pot afrontar aquest temps d’extrema dificultat econòmica que estem 
vivint: tornant als orígens i buscant l’essència del nostre coneixement. No és l’única, evidentment, 
però sí que es tracta d’una reflexió que cal fer abans de decidir el camí a emprendre per tirar 
endavant.

El vi que us fem arribar com a detall d’aquestes Festes és el fruit del nou esforç de dues famílies del 
Bages, una d’elles caracteritzada per l’excel·lència en el sector del metall. Anys enrere, van decidir 
retornar als orígens familiars, endinsar-se en el coneixement que guardaven en el rerefons dels 
seus pensaments i fusionar-los amb la vasta experiència que havien adquirit en el món industrial, 
per encarar aquesta aventura del vi. Ni de bon tros era una aposta segura, ni de bon tros tenien 
el futur escrit. Però prenent del sector del metall les virtuts de l’ordre, la disciplina i l’esperit del 
“sempre bona feina” (l’essència del seu coneixement), les entregaren a les feines del camp (el retorn 
als orígens) per recollir, al cap dels anys, aquest fantàstic vi.

Aquests darrers anys han estat, i encara són, el contrapunt a uns anys previs tal vegada massa 
generosos, on els objectius s’assolien amb relativa facilitat. El retorn als orígens no és un retrocés, 
sinó una recerca del què realment sabem fer, és un esforç important per esporgar les activitats que 
l’avinentesa d’aquella època esplèndida ens va permetre iniciar, i que ara cal desprendre’s com els 
sarments d’anyades prèvies.

La vida són cicles. Tot va i torna. Amb el pas dels anys, la recerca de l’essència i el retorn als orígens, 
al igual que el camp i el vi, seguiran essent necessaris més enllà de nosaltres.
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TORNAR ALS ORÍGENS. BUSCAR L’ESSÈNCIA. CONCENTRAR L’ESFORÇ.




